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عصرآزادی: ش�هردار تبری�ز از آغاز عملیات 
اجرایی پ�روژه فیبر نوری تبریز ب�ا اعتبار ۲۰۰ 
میلیارد تومان و به طول ۲۴۰ کیلومتر خبر داد.

عصرآزادی - سید سعید پیمان؛ یعقوب هوشیار روز 
سه ش��نبه در آغاز عملیات اجرایی پروژه فیبر نوری 
اظهار کرد: هوشمندسازی و مدیریت پایدار از اهداف 
مدیریت شهری جدید تبریز است که زیرساخت های 

آن همچون فیبر نوری باید ایجاد شود.

وی افزود: مطابق قرارداد منعقد ش��ده با ش��رکت 
س��رمایه گذار ۲۴۰ کیلومتر فیبر نوری در تبریز اجرا 

می شود.
هوش��یار خاطرنشان کرد: ش��هرداری تبریز در دو 
س��ال گذش��ته با بهره گیری از توان فنی و مهندسی 
خود ۷۰ کیلومتر فیبر نوری احداث کرده اس��ت که 

پروژفعلی طرح توسعه فیبر نوری تبریز است.
وی اضافه کرد: برنامه شهرداری تبریز توسعه ۷۰۰ 
کیلومتری فیبر نوری و بهره مندی عموم ش��هروندان 

از این تکنولوژی اس��ت که در قبال آن درآمد پایدار 
شهری نصیب شهرداری تبریز می شود.

شهردار تبریز با اش��اره به قرارداد ۱۸ ماهه احداث 
فیبر نوری یادآور شد: تلاش شهرداری تبریز تکمیل 
این پ��روژه در کمترین زمان ممک��ن و ارائه خدمات 

بهینه به شهروندان است.
وی اف��زود: در فاز اول پروژه فیبر نوری تبریز حجم 
س��رمایه گذاری ۲۰۰ میلیارد توم��ان در نظر گرفته  
ش��ده اس��ت و  تلاش می ش��ود در فاز دوم که ۴۵۰ 

کیلومتر اس��ت برای کس��ب و کاره��ای خانگی نیز 
خدماتی ارائه کنیم. هوش��یار با اشاره به برنامه دولت 
در توس��عه هوشمندسازی ش��هرها نیز گفت: باید به 
سمتی حرکت کنیم که تمام ظرفیت های خود را به 
س��مت منافع ملی سوق دهیم تا توسعه پایدار شتاب 

بیشتری گیرد.
وی با اش��اره به دغدغه  کلانش��هرهای کش��ور در 
موضوعاتی چون ترافیک، مش��کلات زیست محیطی 
و پس��ماند عنوان کرد: راهکارهای ما در این حوزه ها 

موقتی اس��ت ولی در دنیا مسیرهای تسهیل یافته ای 
برای این معضلات وجود دارد که بر پایه هوشمندسازی 

صورت گرفته است.
شهردار با اشاره به عقب ماندگی این شهر در حوزه 
فیبر نوری به نس��بت سایر کلانش��هرها ابراز داشت: 
با توجه به ۷۰ کیلومتر فیبر نوری کار ش��ده توس��ط 
شهرداری تبریز در دو سال گذشته، تلاش می کنیم با 
تسهیل امور طرح توسعه فیبر نوری تبریز در کمترین 

زمان ممکن انجام شود.
وی اضاف��ه ک��رد: با عقد ق��رارداد جدی��د، اجرای 
پروژه فیبر نوری س��رعت بیش��تری یافته و در بحث 
هوشمندس��ازی و رف��ع مش��کلات ش��هری کم��ک 

می کند.
هوش��یار با اشاره به هزینه کرد هزار میلیارد تومانی 
ش��هرداری تبریز در  حوزه سلامت و ورزش در سال 
جاری نیز گفت: سیاس��ت های غلط در حوزه سلامت 
و ورزش موجب عقب ماندگی شهرها از استانداردهای 
جهانی شده است و خواسته مدیریت شهری تلاش در 

حوزه سلامت جامعه است.
وی خاطرنش��ان کرد: تبریز از ابتدای س��ال جاری 
حتی یک روز هوای ناپاک نداشته و تفاوت معناداری 
با دیگر کلانشهرها در این حوزه ها دارد و تلاش داریم 

این روند تا پایان سال حفظ شود.
شهردار تبریز با اشاره به افزایش مستمر هزینه های 
جاری ش��هرداری ها نیز گفت: بای��د پنجره ای برای 
کس��ب درآمد پاک وجود داشته باشد که مردم نیز از 

این محل منتفع شوند. 

عملیات اجرایی پروژه فیبر نوری تبریز آغاز شد
مدیر شعب بانک توسعه تعاون استان خبر داد؛با اعتبار ۲۰۰ میلیارد تومان؛

 توسعه خدمات ارزی بانک توسعه تعاون 
در آذربایجان شرقی

عصرآزادی/ س�رویس بانک و بیمه: مدیر ش�عب بانک توس�عه تعاون آذربایجان 
ش�رقی از فراهم شدن زمینه برای توس�عه خدمات ارزی این بانک در سطح استان 

خبر داد.
مس��عود کردستانی در جلسه کمیته ارزی مدیریت شعب اس��تان افزود: برگزاری جلسات 
منظم کمیته ارزی بس��تر لازم برای بهره مندی از ظرفیت همکاران و شعب استان در حوزه 
ارزی را بیش از پیش فراهم می کند. وی ادامه داد: اس��تان آذربایجان ش��رقی به لحاظ دارا 
بودن مرز مش��ترک با دو کشور آذربایجان و ارمنس��تان و به صورت غیرمستقیم با دو کشور 

ترکیه و عراق جایگاهی ممتاز از حیث بین المللی دارد.
وی اضافه کرد: ش��رکت ها و موسسات متعددی در س��طح آذربایجان شرقی فعالیت های 

ارزی دارند که می توانند از ظرفیت بانک توسعه تعاون استان بهره لازم را ببرند.
کردستانی، همکاران ارزی بانک توسعه تعاون در آذربایجان شرقی را نمونه خواند و اذعان 
داشت: انتشار کتاب اعتبار اسنادی داخلی به قلم آقای میثم احمدی رئیس دایره ارزی شعبه 

مرکزی تبریز و توزیع آن در سطح کشور نشان از این ظرفیت بالاست.
مدیر ش��عب بانک توسعه تعاون آذربایجان ش��رقی اضافه کرد: خوشبختانه همکاران ارزی 
ستاد نیز همکاری لازم را با استان به منظور توسعه خدمات ارزی دارند که امیدوارم با همت 

و پشتکار همکارانم در سطح این استان شاهد توسعه در خدمات ارزی بانک باشیم.
وی در پای��ان از تمام همکاران فع��ال در حوزه ارزی تقدیر و ابراز امیدواری کرد: بی تردید 
با این پش��تکار همکاران در آینده نزدیک ش��اهد افزایش تعداد چشمگیر مشتریان ارزی در 

استان خواهیم بود.
ش��ایان ذکر است در ادامه این نشست معاون مالی ارزی مدیریت شعب آذربایجان شرقی، 

رئیس شعبه مرکزی تبریز و سایر همکاران ارزی به ایفای سخن پرداختند.

دیدار مدیر عامل بانک ملی ایران با مدیران عامل 
بانک های VTBو PSB روسیه

عصرآزادی/ س�رویس بانک و بیمه: 
مدیر عام�ل بانک ملی ایران در دیدار 
با آن�دری لئونیدویچ کوس�تین مدیر 
عامل بانک VTB دومین بانک بزرگ 
روسیه و یوری چوخانچین مدیر عامل 
بان�کPSB روس�یه بر ارتقای س�طح 

همکاری های فی مابین تاکید کرد.
به گ��زارش رواب��ط عموم��ی بانک ملی 
ایران،دکتر ابوالفضل نجارزاده در این دیدار 

ضمن تشریح ظرفیت های بانک ملی ایران در حوزه بین الملل،گفت:تقویت روابط جمهوری 
اسلامی ایران و روسیه،زمینه های لازم برای تسهیل مراودات تجاری را فراهم کرده است.

وی افزود:همکاری بانک ملی ایران و بانک های روسیه می تواند فصل نوینی را در تجارت 
دو کشور رقم بزند و موجب شکوفایی ظرفیت های اقتصادی ایران و روسیه شود.

آندری لئونیدویچ کوستین مدیر عامل بانک VTB نیز در این دیدار گفت:بانک ملی ایران 
در میان بازرگانان و تجار روسیه به خوشنامی معروف است و ما از گذشته با بانک ملی ایران 
آش��نایی داریم. وی خواستار تداوم همکاری ها میان دو بانک برای گسترش مراودات تجاری 
دو کش��ور ش��د. یوری چوخانچین مدیر عامل بانکPSB روس��یه نیز در ای��ن دیدار بر اجرا 
ش��دن توافقات حاصل ش��ده میان دو بانک تاکید کرد. علیرضا گچ پززاده نیز در این مراسم 
گفت:میربیزنس بانک ملی ایران نقش مهمی در ارتباط های مالی و بانکی دو کشور دارد و می 
توان با ارتقای سطح همکاری در چارچوب بانکداری اسلامی از این طریق به تقویت عملکرد 

این بانک برای ارائه خدمات بهتر به فعالان اقتصادی دو کشور پرداخت.

 افزایش ۹ درصدی ترافیک مرسوله های پستی 
تا پایان مهرماه

مدیرعامل شرکت ملی پست با اشاره به افزایش ۹ درصدی ترافیک مرسوله های 
پس�تی در هفت ماه ابتدایی امسال در هم سنجی با پارس�ال، از راه اندازی یک هزار 

صندوق هوشمند پستی تا پایان سال خبر داد. 
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، »محمود لیایی« در نشست مجمع عمومی صاحبان سهام 
ش��رکت ملی پست با اشاره به تغییر رفتار مش��تریان و کاهش مرسولات کاغذی، از افزایش 
۹ درصدی ترافیک مرس��وله های پستی خبر داد و گفت: این مساله بر روی همه فرایندهای 
پس��تی اثرگذار است، بر این اساس باید زیرساخت های پستی تقویت شود. وی با بیان اینکه 
پیش بینی افزایش ترافیک در سال جاری ۱۲ درصد بوده است، از تحقق ۹ درصدی ترافیک 
تا پایان مهر ماه امس��ال خبر داد. لیائی با اش��اره به شعاری که سرلوحه کار پست قرار گرفته 
اس��ت، گفت: به جای اینکه مردم به پس��ت مراجعه کنند، ش��رکت ملی پست برای خدمت 
رسانی به در منازل مراجعه می کند که این امر مستلزم بهره گیری از ظرفیت و توان بخش 
خصوصی چه از لحاظ نرم افزاری و چه س��خت افزاری است . مدیرعامل شرکت ملی پست به 
پروژه های نوین این شرکت اشاره کرد و از راه اندازی صندوق های هوشمند پستی به منظور 

صرفه جویی در زمان و همچنین هزینه ها و نیروی انسانی خبر داد.
رئیس هیات مدیره ش��رکت ملی پس��ت تصریح کرد: هوشمندسازی محصولات و خدمات 
پس��تی نیازمند ارتقای داده های زیرساخت و همچنین تجزیه و تحلیل برنامه های کاربردی 
اس��ت. وی به در دس��ت اقدام بودن دو مگاپروژه اشاره کرد و از راه اندازی ۲۰ مرکز تجزیه و 
مبادلات هوش��مند در سطح کش��ور و همچنین یک هزار صندوق هوشمند پستی در مراکز 

پستی تا پایان سال خبر داد.

 سازمان شهرستان ها از استان های فاقد نماینده
 نماینده فعال می پذیرد.

۹و021-66567767

رئیس کل گمرک ایران خبر داد:

واردات 1۴ هزار حلقه لاستیک سواری پس از کاهش سود بازرگانی به 6 درصد
رئی�س کل گمرک ای�ران اعلام کرد: پس از کاهش س�ود بازرگانی 
لاس�تیک به ۶ درصد تعداد ۱۴ هزار حلقه لاستیک سواری در مدت 

زمان کوتاهی از گمرکات ترخیص و وارد کشور شده است.
ب��ه گزارش ایرنا، محمد رضوانی فر معاون وزیر اقتصاد و رئیس کل گمرک 
ایران با بیان این مطلب افزود: پس از کاهش سود بازرگانی لاستیک سواری 
بر اس��اس مصوبه هیات وزیران به ۶ درصد، مراتب به تمامی گمرکات ابلاغ 

گردید که ترخیص این کالا بنا به سود بازرگانی جدید انجام شود.

وی افزود: پس از ابلاغ این مصوبه، تعداد ۱۴ هزار حلقه لاس��تیک به وزن 
۹۰۷ تن از تاریخ ابلاغ این مصوبه بر اساس سود بازرگانی جدید از گمرکات 
ترخیص شده است. رضوانی فر اظهار داشت: هیات وزیران در مصوبه ای سود 
بازرگانی لاس��تیک خودرو س��واری را به ۶ درصد کاهش داد که این مصوبه 
در تاریخ ۲۹ مهرماه ۱۴۰۲ از طرف معاون اول رئیس جمهور ابلاغ ش��د و تا 
پایان سال جاری ماخذ اخذ سود بازرگانی واردات لاستیک سواری به کشور 

۶ درصد خواهد بود.

عصرآزادی / سرویس اقتصادی: اولین جلسه میز تجاری ترکیه 
ب�ا حضور نمایندگانی از بخش دولت�ی و خصوصی با هدف احصاء 
مش�کلات تجارت و تسهیل شرایط صادرات به این  کشور در اتاق 

بازرگانی تبریز تشکیل شد. 
عصرآزادی - شهرام فایضی؛ شهبازی مسئول امور بین الملل اتاق تبریز 
در ابتدای این نشس��ت شناس��ایی دغدغه ها و چالش های مرتبط با حوزه 
تجارت با کش��ور ترکیه را هدف اصلی تش��کیل میز تجاری ترکیه عنوان 
کرد.شهبازی ضمن قدردانی از زحماتی که در سال های گذشته توسط رضا 
کامی؛ به عنوان رئیس اتاق مش��ترک ای��ران و ترکیه و آقای میرابوالفضل 
حس��نی؛ به عنوان دبیر میز تجاری ترکیه، ابراز امیدواری کرد: با استقرار 
میز تجاری ترکیه در اس��تان، شاهد افزایش مبادلات تجاری با این کشور 

باشیم.
وی از همکاری معاونت اقتصادی استانداری، اداره کل صنعت، معدن و 
تجارت اس��تان، اداره کل گمرکات استان و نمایندگی وزارت امور خارجه 

در استان در پیگیری و حل مشکلات تجار قدردانی کرد.
شهبازی در خاتمه از اعضای میز ترکیه خواست تا ضمن بیان مشکلات 
خود، پیشنهادهای کاربردی در رابطه با رفع موانع موجود با کشور ترکیه 

را به صورت کتبی به دبیرخانه میزهای تجاری اعلام کنند.
  صالحی؛ مسئول بسیج تجار اتاق بازرگانی تبریز در این نشست گفت: 
برخی از مش��کلات مربوط به ص��ادرات بین آذربایجان ش��رقی و ترکیه، 

داخلی و برخی خارجی است.
وی با بیان اینکه شاهد هستیم ترکیه همکاری خوبی در زمینه صادرات 
به کشور خود ندارد، افزود: ترکیه از مرز ما برای صادرات به سایر کشورها 
استفاده کرده و به تمام ممالک دست یافته است، با این حال با سختگیری 

برای تجار ما مشکل آفرینی می کند.
صالحی تاکید کرد: بیشترین صادرات آذربایجان شرقی به کشور ترکیه 
اس��ت و بزرگترین س��رمایه گذاری های ما در این کشور استقرار یافته اند، 

بنابراین باید برای حل مسائل چاره ای اندیشیده شود.
 صالحی مس��ائل مرتبط با گمرک و لجس��تیک را از مشکلات اساسی 

صادرات به این کشور دانست و بر ضرورت رفع آن تاکید کرد.
محمدنق��ی هنرب��ر؛ رئی��س اداره بازرگان��ی خارج��ی اداره کل صمت 

آذربایجان ش��رقی از برگزاری جلس��ات متعدد در سازمان توسعه تجارت 
و همچنی��ن میز ملی ترکیه در رابطه با تس��هیل ش��رایط تجارت با این 

کشور خبر داد.
 وی با اش��اره به آمار صادرات از آذربایجان ش��رقی به ترکیه گفت: در 
ش��ش ماهه اول س��ال جاری، ۱۹۸ میلیون دلار صادرات از اس��تان ما به 

کشور ترکیه صورت گرفته است.
هنربر به بحث تعرفه ترجیحی نیز اشاره کرد و گفت: در خصوص تعرفه 
ترجیحی، موافقتنامه  ای بین ایران و ترکیه وجود دارد، اما با توجه به اینکه 
تجارت رابطه دو طرفه اس��ت، هنگامی که م��ا واردات برخی از کالاهای 
ترک از جمله لوازم خانگی و پوشاک را به کشور ممنوع می کنیم، آنها نیز 

در مقابل در برابر ما سختگیری خواهند کرد.
وی در خصوص مشکل اخذ مبالغ مازاد بر تعرفه گمرکی توسط دولت 
ترکیه از کالاهای صادراتی ایران نیز گفت: باید سعی کنیم تا این مشکل 

را رفع کنیم.
هنربر بر لزوم اس��تفاده از ظرفیت های صن��دوق ضمانت صادرات برای 

تجارت با کشور ترکیه تاکید کرد.
 بشیر جعفری؛ عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تبریز گفت: ترکیه 
دروازه ورود م��ا ب��ه اروپا بوده و در طول تاریخ نی��ز نقش موثری در این 

زمینه داشته است.
 وی ب��ر ضرورت بازنگری در صادرات محصولات کش��اورزی به قیمت 

واقعی به کشورهای دیگر از جمله ترکیه تاکید کرد.

رضا کامی؛ رئیس انجمن کارگزاران گمرکی اس��تان آذربایجان شرقی 
گفت: برخی از مشکلات در زمینه تجارت با ترکیه به تصمیمات دولت ها 
باز می گردد و علیرغم وجود تفاهم نامه ها و موافقت نامه ها، متاسفانه موارد 
مطرح ش��ده در این تفاهم نامه ها پس از مدتی به دس��ت فراموش سپرده 
می ش��وند.وی ادامه داد: آخرین موافقتنامه ما با کش��ور ترکیه س��اخت 

شهرک های مشترک مرزی بود که متاسفانه عقیم ماند.
کامی عدم وجود ش��رکت های حرفه ای در حوزه صادرات در کش��ور را 
یک��ی از معض��لات موجود دانس��ت و افزود: نحوه نگرش م��ا با تجارت و 

اقتصاد روز همگام نیست.
 کام��ی تصری��ح کرد: زمان��ی که رایزن��ان بازرگانی و اقتص��ادی ما در 
کش��ورهای دیگر فعال، آشنا به مس��ائل اقتصادی و دارای روابط عمومی 

قوی بودند، ما در تجارت قوی بودیم.
وی از فعالان اقتصادی خواس��ت تا هنگام معامل��ه با ترکیه در تنظیم 

قراردادهای اولیه دقت کنند تا بعدها با مشکلات حقوقی مواجه نشوند.
رحیم روایی؛ نماینده معاونت اقتصادی استانداری آذربایجان شرقی در 
این نشست از انجام اقدامات خوبی در خصوص حل مسئله پیمان سپاری 

در آینده نزدیک خبر داد.
 وی با اش��اره به پیشنهاد احداث شهرک های مشترک را در کمیسیون 
مش��ترک همکاری ه��ای اقتص��ادی دو کش��ور، ب��ر ض��رورت راه اندازی 

شرکت های حمل و نقل مشترک تاکید کرد.
روایی با بیان اینکه در حوزه حمل و نقل زمینی، هوایی و ریلی مشکل 
داری��م، بر ضرورت پای کار آمدن منطق��ه آزاد ارس در این زمینه تاکید 
کرد.  موسوی؛ نماینده وزارت امور خارجه گفت: حجم تجاری ما به کشور 

ترکیه در حال حاضر با هدف گذاری ۳۰ میلیارد دلاری فاصله دارد.
وی از اعلام آمادگی برای رفع مش��کلات از طریق رایزنی با وزارت امور 

خارجه و سفارت ترکیه خبر داد.
در ادام��ه این نشس��ت نمایندگان بخش خصوصی به بیان مش��کلات 
خود در زمینه تجارت با ترکیه از جمله وجود مش��کلات متعدد در حوزه 
حقوقی، بحث تعرفه ترجیحی، عدم تطابق س��اعات کاری گمرک کشور 
ب��ا ترکیه، لزوم ایجاد بانک مش��ترک بین ای��ران و ترکیه )علیرغم وجود 

تفاهم نامه( و... پرداختند.

میز تجاری ترکیه در اتاق بازرگانی تبریز تشکیل شد


